
PROTOKÓŁ NR 50/2014
z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady gminy Wijewo odbytego

w dniu 23  października  2014 roku.

W posiedzeniu udział wzięli:
Członkowie komisji zgodnie z listą obecności.
                                                                                    Lista obecności stanowi zał. Nr 1
oraz 
Ireneusz  Zając  -  Wójt Gminy Wijewo
Janusz Chodorowski – Zastępca Wójta
Elżbieta Wolnik – Skarbnik Gminy

Porządek posiedzenia:

    1. Otwarcie     
    2. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie :
         1/ określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,
         2/ określenia wysokości stawek podatku od środków  transportowych,
         3/ przyjęcia programu współpracy Gminy Wijewo z organizacjami pozarządowymi 
             na 2015  rok.
        4/ zmiany Uchwały Rady Gminy Wijewo Nr XXVI/202/2013 z dnia 30 stycznia 2013 r. 
            w sprawie przyjęcia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
            Gminy Wijewo”,
        5/ zmiany w budżecie gminy na 2014 r.
        6/  zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej,
    3.  Zapytania i wolne wnioski.
    4.  Zakończenie.

Ad. pkt. 1

Obradom Komisji Stałych Rady Gminy przewodniczył Pan  Zbigniew  Lis Przewodniczący Komisji 
Budżetowo Socjalnej. Powitała obecnych na sali członków komisji oraz gości.
Przedstawiła proponowany porządek obrad do którego nie wniesiono uwag.

Ad. pkt. 2

Wójt Pan Ireneusz Zając – ustalenie wysokości podatków i opłat to jeden z ważniejszych decyzji 
ważących na budowie i realizacji budżetu, oraz przyszłości i kondycji finansowej gminy.
Proponowane stawki na rok 2015 w porównaniu z 2014 rokiem zostały ustalone przyjmując ich 
wzrost zgodnie z komunikatem GUS, według którego wskaźnik wynosi 4 %.
Przystąpiono do analizy proponowanych stawek:
1/ Podatek rolny,
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik - wyjaśnił, że w tej sprawie nie została przygotowana uchwała 
ponieważ cena żyta do obliczenia podatku rolnego jest o 1,37 wyższa niż stawka przyjęta przez radę 
w roku ubiegłym dlatego proponuje się stawkę maksymalna, a w takim przypadku nie podejmuje się 
uchwały.
Radny Pan Roman Jęśkowiak – cena żyta stosowana do obliczenia podatku rolnego nie zawsze jest 
adekwatna do ceny rynkowej.
Radna Pani Urszula Rimke – zaproponowała pozostawienie stawki podatku na poziome roku 
bieżącego.
Wójta Pan Ireneusz Zając  - w takim przypadku musimy obniżyć stawkę. Przypomniał, że obniżenie 
stawek maksymalnych podatków i opłat skutkuje mniejsza subwencją , 
Radna Pani  Urszula Miksza – zaproponowała  pozostawienie proponowanej  stawki  maksymalnej. 
Podatek  rolny  nie  został  podwyższany  od  kilku  lat.  Dlaczego  wszystkie  podatki  maja  być 
podniesione w górę a rolny nie.



Wójt Pan Ireneusz Zając – co roku wszystkie stawki podatku są podnoszone o wskaźnik wzrostu 
poza podatkiem rolnym.  
Radna Pani  Urszula Miksza – wszyscy pozostali  rzemieślnicy,  mieszkańcy na nieruchomościach 
wszyscy mają co roku podnoszone stawki a rolnicy od kilku lat maja na tym samym opoziomie.
Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie  ceny żyta do obliczania podatku rolnego. 
W  wyniku  głosowania  za  pozostawieniem  obecnej  stawki   opowiedziało  się  8  radnych  a  za 
podwyższeniem 6 radnych..
Zdecydowano, że stawka podatku rolnego pozostanie na poziomie roku bieżącego.
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – wyjaśniła, że podjęcie uchwały w sprawie podatku rolnego wymaga 
konsultacji Izby Rolniczej, oraz przygotowania projektu uchwały,
Radny Pan Radosław Zamiatała – jaki będzie skutek obniżenia podatku,
Skarbnik – skutek będzie wynosił ok. 4 000 zł.

2/ podatek od nieruchomości:
Wójt  Pan  Ireneusz  Zając  –  przedstawił  proponowane  stawki  podatku  od  gruntów,  budynków 
i budowli podniesione w stosunku do roku bieżącego o wskaźnik 0,4 %.
Radny Pan Alojzy Wolniczak -  stawka podatku od pozostałych budynków jest niesprawiedliwa, są to 
pomieszczenia gospodarskie, za które rolnicy nie płacą a  pozostali tak. Są to tylko pomieszczenia 
pozwalające na dbałość o swój dobytek i sprzęt.
Radny  Pan  Radosław  Zamiatała  –poparł  wypowiedz  przedmówcy,  stwierdził,  że  jest  przeciwny 
podnoszeniu tej stawki, 
Do treści przedstawionych stawek nie wniesiono  dodatkowych uwag.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 2

3/ podatku od środków transportowych,
Wójt Pan Ireneusz Zając – wszystkie stawki w stosunku do roku ubiegłego zostały podniesione we 
wszystkich pozycjach o 0,4 %.
Do treści przedstawionych stawek nie wniesiono  dodatkowych uwag.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 3

4/  podatek od psów,
Wójt Pan Ireneusz Zając – poinformował, że psy na terenie gminy ze względu na rolniczy charakter 
postanowiliśmy zwolnić z podatku.
Do treści przedstawionych stawek nie wniesiono  dodatkowych uwag.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 4

5/ opłata miejscowa,
Postanowiono pozostawić na poziomie roku bieżącego czyli 2 zł. od osoby za dobę,
Do treści przedstawionych stawek nie wniesiono  dodatkowych uwag.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 5

5/ opłata targowa,
Nie dokonano podwyżki stawki opłaty targowej,
Do treści przedstawionych stawek nie wniesiono  dodatkowych uwag.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 6

6/ programu współpracy Gminy Wijewo z organizacjami pozarządowymi na 2015  rok.
Inspektor UG Pani Dorota Mitrus wyjaśniła, że program współpracy z organizacjami pozarządowymi 
jest  uchwalany  corocznie.  Wymóg  taki  nakłada  ustawa  o  pożytku  publicznym  i  wolontariacie. 
Program zawiera kierunki współpracy proponowane przez urząd, ich realizacja będzie rozstrzygnięta 
w drodze konkursu otwartego, który ogłasza Wójt. Obecnie projekt programu jest trakcie konsultacji 
społecznych, które są ogłoszone do 27 października br.
Wójt  Pan  Ireneusz  Zając  –  organizacje  pozarządowe  w  swej  działalności  są  wspierane  przez 
fundusze z budżetu gminy.  Podjęcie takiej  uchwały określa kierunki i  organizacje z jakimi gmina 
chce współpracować,
Do treści przedstawionych stawek nie wniesiono  dodatkowych uwag.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 7



7/ projekt uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Rady Gminy Wijewo Nr XXVI/202/2013 z dnia 30 
stycznia 2013 r. w sprawie przyjęcia „Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Wijewo”,
Zastępca Wójta Pan Janusz Chodorowski  – poinformował,  że odbyło się zebranie KZGRL gdzie 
postanowiono dokonać zmian w statucie związku w części dotyczącej wszystkich jego członków 
a dotyczące:
1/ § 6 gdzie wykreśla się miedzy innymi – składowania odpadów biodegradowalnych oraz popiołu,
2/ dodaje się § 6a
3/ § 10 zwiększa możliwość pojemności worków do 240 l. dodaje się pkt 7 i 8 
4/ §11 – zmniejsza się ilość odpadów przypadających na 1 ucznia, ustalone stawki były zbyt duże,
5/ § 14 pkt 2a – zmieniono częstotliwość odbioru odpadów zmieszanych raz na 2 tygodnie,  nie 
będzie  to  we  wszystkich  rejonach.  Częstotliwość  będzie  określona  w  harmonogramie  po 
rozstrzygnięciu  przetargu,
6/ § 15 dodaje się pkt 3 zawiera informacje o możliwości składowania odpadów w punkcie PSZOK,
Do treści przedstawionych stawek nie wniesiono  dodatkowych uwag.
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 8

8/ zmiany w budżecie gminy
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – wyjaśniła, że zmiany dotyczą:
- dotacji celowej na uzupełnienie  wydatków na ubezpieczenie społeczne,
-  prowizji  ubezpieczeniowej  dla  Szkoły  dotacji  celowej  na  wsparcie  realizacji  zadań  w r5amach 
wieloletniego programu wspierania,
Zmiany Wydatków dotyczą :
- zwiększenia wydatków na drogi,
- wydatków związanych z zakupem wiaty do celów  gospodarczo garażowych, 
- zwiększenie wydatków na zakup pomocy dydaktycznych dla szkoły podstawowej,
- zwiększenia dotacji dl GOK na remont dachu w Wijewie 
- zwiększenia środków na budowę placu zabaw w Potrzebowie,
Wójt – myślę, że do Sesji może być więcej zmian ponieważ zdążają się sytuacje awaryjne jak na sali 
w Wijewie gdzie pilnego remontu wymaga dach,
 Awarii uległ i wymaga wymiany piec w szkole w Brennie

Ad. pkt. 3

Wójt przedstawił:
1/  wniosek Zespoły Szkół w Brennie o urządzenie boiska sportowego na bazie byłego SKR dla 
potrzeb szkoły. 
Radny Pan Alojzy Wolniczak – rozmawiałem z nauczycielem WF. Zależy im na bieżni, skoczni aby 
mogli przygotować się do zawodów w normalnych warunkach, obecnie ćwiczą nad jeziorem, gdzie 
jest niebezpiecznie ze względu na korzenie i możliwość kontuzji. Sala nie pozwala na ćwiczenia we 
wszystkich dyscyplinach.
2/ odpowiedz jaka została udzielona Posłowi Panu Łukaszowi Borowiak w sprawie likwidacji pociągu 
bezpośredniego do Warszawy. Obecnie Pan poseł czyni starania aby w Lesznie zatrzymywał się 
Polski BUS – pośpieszny autobus.
Radny Pan Radosław Zamiatała  - czy w naszej gminie jest możliwość dofinansowania utylizacji 
eternitu,
Radna Pani Urszula Rimke – poprosiła o bieżącą informację w sprawie oczyszczalni i kanalizacji,
Radny Pan Sławomir Zając -  przypomniał o uszkodzonej karuzeli na placu zabaw,
     -  lampy na ul. Świerkowej nie świecą,
Radny Pan Alojzy Wolniczak – w Górsku był pożar, dlaczego Breńska straż nie uczestniczyła choć 
ma tak blisko, brak współpracy. Zagrożenie dla ludzi powinno być celem nadrzędnym,
Radny  Pan  Henryk  Rygusik  –  na  moście  należącym  do  gminy  między  Potrzebowem 
a Przybyszewem jest uszkodzony przyczółek 
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – część lamp na ul. Wiatracznej nie świeci,
Radny  pan  Roman  Jęśkowiak  –  zaproponował  dokonanie  przeglądu  oświetlenia  na  wszystkich 
wsiach,



Wójt Pan Ireneusz Zając odpowiedział na zgłoszone pytania:
1/ w roku 2013 składaliśmy do wojewody wniosek o fundusze na utylizacje eternitu, nie otrzymaliśmy 
nic, województwo przeznaczyło na ten cel tylko milion złotych na 226 gmin. Eternit  ma być usunięty 
do 2030 roku i na kilka lat przed tym terminem rozpocznie się gorączka,
Na terenie gminy zrobiliśmy inwentaryzację ilości eternitu.
Nie ma pieniędzy bezpośrednio przeznaczonych na utylizację.
Radny  Pan  Radosław  Zamiatała  -  czy  jest  prawda,  że  gmina  miała  propozycje  od  starostwa 
o przystąpieniu do programu usuwania azbestu,
Wójt  – była propozycja opracowania programu utylizacji  ale pomysł  ten nie został  zrealizowany, 
żadna z gmin nie zdecydowała się na przystąpienie,
2/ w tej chwili podłączonych jest ok. 70 przyłączy. Przyłączy jest zrobionych więcej. Nieprawdziwe 
pogłoski powodują, że ludzie opóźniają przyłączenie się.  Oczyszczalnia już pracuje.
Zastępca  Wójta  Pan  Janusz  Chodorowski  –  zlewnia  pracuje  choć  nie  jest  jeszcze  odebrana. 
Uruchomione są 2 bioreaktory. Dowieziono bakterie, które są wymagane do procesu. Oczyszczone 
ścieki są ponownie doczyszczane skąd dopiero trafiają do rowu.
Radny Pan Radosław Zamiatała – kiedy będzie odbiór techniczny. 
Wójt – odbioru dokonamy jak wszystkie dokumenty zostaną zatwierdzone przez inspektora nadzoru. 
Na osiągnięcie  efektu ekologicznego jest  pół  roku czasu.  Im prędzej  się  wszyscy podłączą tym 
prędzej będzie możliwe osiągnięcie pracy ciągłej oczyszczalni.
Zastępca  Wójta  Pan  Janusz  Chodorowski  –  przedstawił  uwagi  jakie  zostały  przedstawione 
wykonawcy, które spowodowany brak odbioru technicznego przepompowni.
Zrzuty ścieków z beczkowozu będą rejestrowane podwójnie, kto przywiózł i od kogo, co  pozwoli na 
monitorowanie i kontrolowanie mieszkańców.
3/ naprawę karuzeli zlecimy z zabezpieczenia,
4/ należy zrobić przegląd oświetlenia przed zimą,
5/ w trakcie rozmowy na temat przebudowy drogi 305 zostałem poinformowany, że ma to nastapić w 
następnym roku,
6/ pożar w Górsku – z pewnością Brenno ma najbliżej. Jednostki Ratownictwa Krajowego podlegają 
komendom miejskim. Jeśli zgłoszenie poszłoby do Leszna to z pewnością pojechałoby Brenno, jeśli 
zgłoszenie poszło do Wolsztyna to pojechał Kaszczor,
7/  myślę, że w budżecie na 2015 rok zabezpieczymy środki na naprawę mostu,
8/  lampy na Wiatracznej zgłosimy do ENEI,
Wójt Pan Ireneusz Zając – przedstawił wniosek rolnika, który poniósł duże straty. Zwrócił się  opinie 
w  sprawie  ewentualnej  pomocy  i  jej  wielkości.  Możliwości  pomocy  finansowej  sprawdzi  Pani 
Skarbnik. Zebrani opowiedzieli się za udzieleniem pomocy, o jej wielkości zdecydują na sesji.

Ad. pkt. 4

Z powody braku dalszych pytań przewodniczący obrad uznał porządek posiedzenia za wyczerpany, 
podziękował zebranym i zakończył posiedzenie.
                                                                                              

                                                                                                    Przewodniczący obrad
                                                                                  
                                                                                                            Zbigniew  Lis


